



XONTRO Newsletter

Kreditinstitute Nr. 111

Financial Institutes No. 111

Dieser XONTRO Newsletter beinhaltet Informationen zu folgenden Punkten:

- XONTRO-Migration auf die T7 Plattform

Disclaimer:

Bei dem hier versendeten Newsletter handelt es sich um keine Werbung, sondern um ergänzende Informationen zur Produktdokumentation hinsichtlich eines von der Firma BrainTrade Gesellschaft für Börsensysteme mbH, Börsenplatz 4, 60313 Frankfurt am Main betriebenen oder technisch erreichbaren Systems.

Die Newsletter werden daher nur an BrainTrade Systemnutzer bzw. deren Dienstleister per E-Mail übermittelt.

Der Newsletterversand kann jederzeit per Mail an "trade(at)xontro.de" oder telefonisch unter +49-(0)69-589978-110 widerrufen werden.

This XONTRO newsletter contains information regarding the following topics:

- XONTRO migration to the T7 platform

Disclaimer:

This newsletter is not distributed for advertising purposes. The news distributed herein should be regarded as an information supplementary to the product documentation of the system either operated by or technically accessible via the "BrainTrade Gesellschaft für Börsensysteme mbH, Börsenplatz 4, 60313 Frankfurt Main, Germany" company.

These newsletters are therefore only distributed via e-mail among the BrainTrade system users resp. their service providers.

## 1. XONTRO-Migration auf die T7 Plattform

Voraussichtlich im Januar 2026 wird die XONTRO-Infrastruktur auf die T7-Infrastruktur der Deutsche Börse AG migriert.

- Die Märkte Düsseldorf, Hamburg und Hannover werden - analog zu XONTRO - als eigenständige Märkte/Börsenplätze fortgeführt. Dies bedeutet, dass die T7-Architektur um die Marktplätze Düsseldorf, Hamburg und Hannover ergänzt wird.
- Die Migrationsaufwände auf der Bankenseite sollen so gering wie möglich gehalten werden. XONTRO CBF-Nummern können weiterhin verwendet werden.
- Die Konnektivität und die Schnittstellen für Orderrouting sowie Geschäftseingaben werden beibehalten.

Was bedeutet dies konkret für die XONTRO-Banken in Bezug auf den Systemzugang (incl. MAX-ONE), den Handel und die Abwicklung (incl. PÜEV, MAX-ONE und gettex)?

- Nach aktuellem Stand ist vorgesehen, die bekannten Nachrichtenstrukturen der XONTRO FIX-Schnittstelle (**FAGSE BT FIX-Gateway**) im Rahmen der Migration unverändert bereitzustellen und auf einen neuen FIX Access for German Stock Exchanges (FAGSE) Gateway zu migrieren.  
**Das Nachrichtenrouting zu MAX-ONE, einem Handelssystem der Bayerische Börse AG, wird weiterhin über den FAGSE Gateway bereitgestellt.**
- Das **Marktmodell** für den börslichen Handel wird dem Handelsmodell „Continuous Auction with Specialist“ entsprechen; Kursdifferenzen und Aufgaben entfallen in diesem Marktmodell, Geschäftsstornierungen sind nur taggleich möglich.  
Die Skontroführer der betroffenen Börsenplätze werden dabei die Rollen der Spezialisten in der neuen T7-Infrastruktur übernehmen und ihre Preisfeststellungsfunktion weiterhin ausüben.
- Die von XONTRO bereitgestellten **OTC-Funktionalitäten** der Märkte Düsseldorf, Frankfurt, Hamburg, Hannover und München werden migriert. Die **PÜEV-Funktionalität** bleibt ebenso wie die **Geschäftsabwicklung** der Handelssysteme der **Börse München - MAX-ONE und gettex** - erhalten.  
Es ist weiterhin keine Gegenbestätigung der Kontrahenten nach Geschäftseinstellung erforderlich (pre-approved OTC-Trades).
- Die bestehende **Leitungsanbindung** zur DBAG kann weiterhin genutzt werden; jedoch wird eine Anpassung der Konfiguration notwendig werden. Detailliertere Informationen hierzu werden zu einem späteren Zeitpunkt zur Verfügung gestellt.
- Der **File-Transfer** vom bzw. zum IBM-HOST (z.B. via IBM Connect:Direct) wird auf die etablierte T7-Infrastruktur (Common Report Engine/Common Upload Engine) bzw. für definierte Files den Internet-File-Service der BrainTrade migriert, hier sind bankseitige Anpassungen bei Upload und Download erforderlich.

- Das **XONTRO-GUI** (derzeit via 3270-HOST-Emulation) wird durch die T7 GUIs ersetzt. Die für eine Anmeldung erforderlichen User-IDs können für jeden Börsenplatz beantragt werden. Detailliertere Informationen werden zu einem späteren Zeitpunkt zur Verfügung gestellt.
- Die **INVESTRO**-Funktionalität wird auf der T7-Plattform nicht mehr zur Verfügung gestellt; alle INVESTRO-Teilnehmer werden von BrainTrade direkt kontaktiert.

Was bedeutet das für Sie als Bank hinsichtlich der Teilnehmer- und Nutzerdaten?

- Obwohl die technische Infrastruktur weiterhin nutzbar bleibt, müssen Teilnehmer- und Benutzerdaten einmalig in dem neuen Handelssystem hinterlegt werden. Daher wird eine zusätzliche Registrierung der Teilnehmer- und Benutzerdaten für den technischen Setup notwendig werden; die CBF-Nummern bleiben unverändert bestehen. Weiterführende Informationen hierzu werden rechtzeitig zur Verfügung gestellt.

Was bedeutet das hinsichtlich der Abwicklung von On- und Off-Exchange-Geschäften?

- Die Übergabe der Geschäfte zum Clearing- und Settlement erfolgt unverändert an Clearstream Banking Frankfurt.
- Der CCP ist in die Abwicklung der Geschäfte - analog zu heute - nicht involviert.

Was bedeutet das hinsichtlich der handelbaren Instrumente?

- Börslicher Handel in Düsseldorf, Hamburg, Hannover  
Das Instrumente-Universum des jeweiligen Börsenplatzes wird unverändert übernommen.
- OTC- und PÜEV-Geschäftseingaben  
Das bestehende OTC-/PÜEV-Instrumente-Universum wird unverändert übernommen.

Derzeit gehen wir von folgendem indikativen Zeitplan aus:

- 10/2024      Bereitstellung FAGSE Modification Announcement
- Q1/2025      Bereitstellung FAGSE Schnittstellendokumentation (RoE)
- Q2/2025      Teilnehmersetup
- Q3/2025      Bereitstellung der Simulationsumgebung
- Q4/2025      Bereitstellung der Produktionsumgebung
- 01/2026      Produktionsstart/Migrationstermin (big bang)

Eine regelmäßige Kommunikation ist vorgesehen; die nächste Teilnehmerinformation - „FAGSE Modification Announcement“ - ist für den Oktober 2024 geplant.

Rückfragen richten Sie bitte an Ihre bekannten BrainTrade-Ansprechpartner unter:

E-Mail: [saki\(at\)xontro.de](mailto:saki(at)xontro.de) bzw.

Telefon: +49 - (0)69 - 58 99 78 - 110

## 2. XONTRO migration to the T7 platform (english version)

The XONTRO infrastructure is expected to be migrated onto the T7 infrastructure of the Deutsche Börse AG, as of January 2026.

- The stock exchange markets Düsseldorf, Hamburg and Hannover will continue to be carried out as independent markets/exchange trading sites, in analogy to XONTRO. This implies for the T7 architecture to be supplemented by the market places Düsseldorf, Hamburg and Hannover.
- At the banking side, the migration efforts are to be kept as marginal as possible. The XONTRO CBF account numbers may continue to be used in the future furthermore.
- The connectivity, as well as the order routing and trade entry interfaces, will be preserved for future use.

What does this mean specifically for the XONTRO banks with regards to the system access (including for MAX-ONE) and to the trading as well as the settlement facilities (including PÜEV (trading across multiple exchange trading sites), MAX-ONE, and gettex)?

- As seen from the present viewpoint, it is intended to provide the familiar XONTRO **FIX interface** (FAGSE BT FIX gateway) message formats unchanged and, in addition, to migrate them onto a new FIX Access for German Stock Exchanges (FAGSE) gateway. **The message routing towards MAX-ONE, one of the trading sites of Bayerische Börse AG in Munich, will remain to be available furthermore, via the FAGSE gateway.**
- The **market model** for the on-exchange trading sites will correspond to the trading model “continuous auction with specialist”. Price differences and “Aufgaben” (pending trades) will be dispensed within this market model. Trade cancellations will only be allowed at the same day.  
The pricing intermediaries of the affected stock exchange places will thereby take over the specialists’ roles within the new T7 infrastructure and thus execute their price fixing function furthermore.
- The **OTC functionalities** having been provided by XONTRO for the Düsseldorf, Frankfurt, Hamburg, Hannover, and Munich markets will be migrated. The so called **PÜEV** (trading across multiple exchange trading sites) **functionality** will be preserved, likewise to the **trade processing** for the trading systems **Börse München, MAX-ONE, and gettex**. Furthermore, there will be no counterparty re-affirmation necessary after trade insertion (pre-approved OTC trades).
- The existing **data line connection** towards DBAG may be used furthermore; some configuration modifications will, however, become necessary. More detailed information regarding this topic will be provided later in due time.
- The **file transfer** from resp. towards the IBM host – e.g. via IBM connect:direct – will be migrated towards the well established T7 infrastructure (Common Report Engine / Common Upload Engine), resp. – for defined file types – towards the BrainTrade internet file service; some bank-internal modifications for the upload and download process may become necessary for this purpose.

- The **XONTRO GUI** (graphical user interface) - at present being operated via the 3270 host emulation software - will be replaced by the T7 GUIs. The user IDs being mandatory for the logon process may be applied for at any exchange location site. More detailed information regarding this topic will be provided later in due time.
- The **INVESTRO** functionality will not be available on the T7 platform any longer. All INVESTRO participants will be contacted by BrainTrade directly with regards to this issue.

What does this mean for you as a bank with regards to the participant's and user data?

- Although the technical infrastructure will remain to be useable furthermore, the participant's and user data will have to be deposited uniquely within the new trading system. Therefore, an additional registration of the participant's and user data will become necessary for the technical setup; the CBF account numbers will remain unchanged. More detailed information regarding this topic will be provided later in due time.

What does this mean with regards to the settlement of on-exchange as well as off-exchange trades?

- The transfer of the trades for clearing and settlement will take place unchanged onto Clearstream Banking Frankfurt.
- The CCP will – in analogy to today's usage – not be involved in the settlement of the trades.

What does this mean with regards to the scope of tradeable instruments?

- On-exchange trading in Düsseldorf, Hamburg, Hannover:  
The instruments' universe of the respective exchange trading site will be taken over unchanged.
- OTC and PÜEV trade entries:  
The existing OTC / PÜEV instruments' universe will be taken over unchanged.

At present, the following indicative time table is assumed:

- 10/2024 FAGSE modification announcement provision
- Q1/2025 FAGSE Rules of Engagement (RoE) interface documentation provision
- Q2/2025 Participants' setup
- Q3/2025 Simulation environment provision
- Q4/2025 Production environment provision
- 01/2026 Production launch / migration date (big bang)

A regular communication channel is to be set up in the near future; the next participants' information share - "FAGSE Modification Announcement" - is scheduled for October 2024.

Please direct your queries towards the BrainTrade contact persons familiar to you, using  
e-mail: [saki\(at\)xontro.de](mailto:saki@xontro.de) or  
phone: +49 - (0)69 - 58 99 78 - 110